
 

 BESTYRELSESMØDE  

 Afbud sendes til ml@rkbgym.dk; 
karen_markussen@hotmail.com 

 

 

Mødetidspunkt 
 

Tirsdag d. 15. august 2023 kl. 19.00 

Sted Østergade 22, Ringkøbing 

Indkaldte mødedeltagere 
 
 
 
 
 
 
 
Frivillige mødedeltagere 
 
Gæster 

Thorkild Sloth Pedersen (afbud) 
Karen Markussen  
Marie Louise Lindsay 
Johnny Lyngbak  
Dorte Schou Jacobsen (afbud) 
Anne Grethe Nielsen  
Kent Nygaard 
 
Frank Knudsen (ikke til stede) 
 
Martin Roth (pkt. 2) (afbud – punktet skal rykkes til et senere 
tidspunkt) 
Solvej Brink og Lone Kruse Pedersen (pkt. 3) 
 

Kommende møder 
 

A: 29.august               
B: 5. september 
B: 3. oktober 
B: 14. november 
A: 21. november           
 
Røde Kors Indsamling: 1. oktober 
 
B= bestyrelsesmøde  
A= afdelingsmøde 

1. Godkendelse af 
dagsordenen 

Godkendt 
 

2. Byggegenbrug  
(kl. 19.00) 

Martin giver en orientering om status og planer. 
Herefter er der dialog. 
Punktet er udskudt 

3. Familienetværket 
(kl. 19.30) 

Solvej og Lone giver en orientering om forløbet i forlængelse af 
en uheldig episode på en sommerlejr arrangeret af Røde Kors’ 

mailto:ml@rkbgym.dk


nationale arbejde, som et par familier fra Familienetværket i 
Ringkøbing deltog i sammen med Solvej. 
Situationen er blevet håndteret særdeles professionelt både af 
landsorganisationen og af Solvej. 
I kan eventuel orienterede jer om sagen i det vedhæftede bilag. 
Bilaget er en redegørelse til det nationale arbejde med vores 
overvejelser om, hvilken læring der kan drages af forløbet. 
Landskontoret oplyser, at vores overvejelser indgår i arbejdet 
med kommende sommerlejre. 
Bestyrelsen orienteres om hændelsen på familielejren. 
Fremadrettet skal det diskuteres, hvilken støtte 
familienetværket har brug for. I forbindelse med dette gives 
tilladelse til eventuelle kilometerpenge til længere transport. 

4. Introduktion til Røde 
Kors 

Sidste år gennemførte vi ”Introduktion til Røde Kors” med flere 
end ti deltagere. 
Arrangementet giver i løbet af cirka 2½ time en introduktion til 
Røde Kors’ historie og værdier og til det internationale og 
nationale arbejde. 
Vi får løbende en del nye frivillige. Derfor kan det overvejes, om 
vi skal invitere til et arrangement i oktober? 
Vi sætter det på som et punkt på afdelingsmøde og hører, om de 
mener, at der er et behov. 

5. Netværk MidtVest: 
Finansiering af 
arrangementer. 

I Netværk MidtVest har de enkelte Røde Kors-afdelinger eller 
Kommunekredse fået ansvaret for gennemførelse af temadage 
og møder. Tidligere var fagudvalg med valgte repræsentanter 
ansvarlige for møderne. Den foreløbige vurdering er, at den nye 
model giver de ønskede fordele mht. ejerskab og engagement i 
Netværk MidtVests arbejde. Men den giver en udfordring med 
opkrævning og afregning af udgifter, idet der hver gang er en ny 
arrangør, som derfor ikke kender arbejdsgange vedr. økonomi. 
Det er derfor besluttet, at administrationen af afregning for 
møder skal forenkles. Forretningsudvalget i Netværk MidtVest 
har udarbejdet to modeller for, hvordan det kan ske. 
Afdelingerne skal tage stilling til, hvilken model de 
foretrækker.  
Netværk MidtVest skal have et svar senest 1. september. 
De to modeller er beskrevet i bilag. 
Bestyrelsen mener, at model to er bedst. 
 

6. Kommunekredsen Ældrelejr (Karen). 
Fortsættelsen af ældrelejren, samt rammerne om den skal tages 
op på næste møde i Kommunekredsen. Vi drøfter det til 
bestyrelsesmødet d. 3. oktober.  



7. Kandidater til 
Ringkøbing-Skjern 
Kommunes frivilligpris 

Se vedhæftede bilag. 
Har vi et ønske om at indstille en kandidat til prisen? 
Vi går i tænkeboks 

8. Dagsorden til 
afdelingsmøde den 29. 
august 

Følgende punkter kan indgå i dagsordenen: 

• Orientering fra aktiviteter. 
o Der skal tages stilling til hvilke aktiviteter, der skal 

have ordet på mødet. 
Ingelise og Karin skal bedes om at sige nogle ord 
om deres afdeling og det, de laver (plus Charlotte, 
der jo allerede har et punkt). 

• Er der aktiviteter, som har brug for (en del) flere 
frivillige? 
I så fald kan bestyrelsen tage initiativ til en indsats, som 
kan hjælpe aktiviteterne med at rekruttere flere frivillige. 
 
Charlotte deltog i marts i en workshop om rekruttering af 
frivillige. Hun fortæller kort om den inspiration, hun fik 
med hjem. 
 

• Nyt logo: Til fordel for Røde Kors. 
Bestyrelsen har tidligere besluttet, at vi vil forsøge at 
danne os et overblik de donationer, vi får fra lokale 
virksomheder. 
Det kan danne baggrund for en kvalificeret drøftelse af, 
hvem der skal have ret til at bruge logoet. 
Skal der nedsættes en arbejdsgruppe, som udarbejder 
forslag til kriterier for brug af logoet? 
 
Se vedhæftede dokumenter. 
 

• Røde Kors Indsamling den 1. oktober (ML). 
 

• Opfordring: Fortæl de gode historier – i medierne (TSP). 
 

• Orientering fra bestyrelsen 
o Evt. Introduktion til Røde Kors 
o Andet? 

 

• Andre punkter? 
 

9. Punkter til bestyrelses-
møde den 5. september 

Følgende punkter kunne indgå i dagsordenen: 

• Opfølgning på afdelingsmødet den 29. august. 

• National handlingsplan mod ensomhed. 

• Julehjælp 2023. (Christina deltager). 



• Drøftelse om indførelse af Røde Kors’ system til 
håndtering af filer. (Per deltager). 

• Røde Kors Indsamling den 1. oktober. 

• Nørklerarbejdet – status og perspektiver. (Charlotte 
deltager). 

• Vil vi arbejde med udvikling af bestyrelsens 
arbejdsformer?  

• Status på arbejdet med udvidelse af cafeen. 

• Andre punkter?  
Familienetværket 
Byggegenbrug? (punkt 2) 
 

10. Opfølgning • Socialt arrangement den 20. juni.  
Superhyggeligt, det skal gentages.  

• Mandegruppe (Karen). 
Der arbejdes på at etablere en sorggruppe kun for mænd. 
Forventes startes op i september.   

• Sorggruppe (Karen). 
Starter op d. 28. august med et nyt hold med 7 deltagere. 

• Kommunikationsstrategi: Status (Johnny). 
Vi håber stadig at få noget op at stå med Kents søster, der 
underviser på HTX i Skjern. 

• Naturoplevelser (Kent). 
Den er sat på pause i en periode, men skal startes op senere. 

• Oplevelsesklub for børn og unge (Christina og Simone). 
Det hører vi om senere.  

• Mental trivsel. 
I juni forholdt vi os til et forslag om, at Røde Kors skulle 
etablere tilbud, der kan fremme den mentale trivsel hos 
primært ukrainske flygtninge. Der var opbakning fra 
bestyrelsen til initiativet, og landskontoret havde et godt 
koncept klar til udrulning.  
Da vi kontaktede Ringkøbing-Skjern Kommune om ideen, var 
de – sammen med Dansk Flygtningehjælp – i gang med et 
lignende tiltag. Vores initiativ bliver derfor ikke sat i værk. 

 

11. Gensidig orientering • Johnny deltager i studierejse til Malawi i efteråret. 
Rejsen finder sted i uge 41. Johnny holder foredrag om det 
på næste års nålefest.  
 

• Sommerture for børn og familier (Solvej). 
 

• Status på arbejdet med udvidelse af cafeen. 



Jf. mail fra TSP. 
Mailen er taget til efterretning. 
 

• Netværk MidtVest: Arrangement for Familienetværk, 
bestyrelsesmedlemmer m.fl. den 31. august kl. 17.00-20.30 i 
Silkeborg. Se bilag. 
Karen tjekker at Familienetværket er orienteret. Ingen fra 
bestyrelsen deltager.  
 

• Familienetværket er i dialog med Ringkøbing-Skjern 
Kommune om ansøgning til en fond om finansiering af 
netværkets aktiviteter. Baggrunden er, at der forventes 
færre midler i kommunens ”§18-pulje” til finansiering af 
frivilligt socialt arbejde i 2024, hvorfor kommunen arbejder 
på at finde alternativ finansiering til nogen af de aktiviteter, 
der traditionelt har modtaget mange §18-midler. 
Lykkes det ikke at opnå ekstern finansiering af 
Familienetværket, har netværket mulighed for at få del i 
§18-midlerne på lige fod med andre ansøgere. 
 

 

12. Eventuelt • 27. september afholdes en demensdag i Videbæks idræts – 
og fritidscenter. Karen deltager og reklamerer lidt for RKs 
aktiviteter.  

 

• Regnskab pr. 30.6:   
Caféen har alene et indestående på tkr 322 
Røde Kors (incl. genbrug Nygade) indestående på tkr 800 
Byggegenbrug indestående på tkr 70 dog skal der tages 
hensyn til afdrag på tkr 17 sendt i juli måned og lånt kr tkr 50 
fra Røde Kors kontoen. 

 

• Kent har været i kontakt med folk, der har fået produkter 
efter sidste salgsdato fra Netto, men da G-faktor allerede har 
i kontakt om det/har en aftale, gør vi ikke mere. Kent hører 
dog med G-faktor, om Kvickly også kan være med i aftalen.  

 

• Lene fra G-faktor fylder 50 år. Anita tager blomster med fra 
Røde Kors.  

 

 
 


